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Op te bergen 
in de band van 
11 november 2009 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de commissiegriffier mede te delen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
van de vergadering van de  
Statencommissie Cultuur en Welzijn 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
gehouden op 28 oktober 2009 

 
 
 
 

Samenvatting 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn 
 
Woensdag 28 oktober 2009 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het Docu-
mentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende adres: 
www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 28 oktober 2009 is als bijlage opgenomen bij 
deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
J. Slagter (voorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
H. Beerda (PvdA) 
H.H. van de Boer (VVD) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
R.D. Esseveld (SP) 
E. Hemsteede (PvdA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A. van der Tuuk (PvdA) 
J. Vester (SP) 
 
mevrouw A.J. de Leeuw, commissiegriffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
 
Afwezig: 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering en de agenda wordt vastgesteld. 
 
2. Samenvatting vergadering 16 september 2009 en de lijst van toezeggingen 
De samenvatting wordt conform het ontwerp vastgesteld. 
Voor de wijze van afdoening en de stand van zaken van de toezeggingen wordt verwezen naar de 
bijlage. 
 
3. Ingekomen stukken 
De lijst van ingekomen stukken, inclusief aanvulling, wordt conform vastgesteld. 
 
4. Rondvraag 
De commissie stemt in met het voorstel van de heer Hemsteede (PvdA) om als commissie kennis te 
maken met de Adviescommissie Cultuur.  
 
5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Statenstuk 2009-401, Begroting 2010 en Nota van aanbieding  
Inhoud van het statenstuk: De Begroting 2010 bevat de uitwerking van de besluiten die de staten heb-
ben genomen op basis van de Voorjaarsnota 2009. Door vaststelling van de Begroting wordt een defi-
nitief besluit genomen over alle besluiten die bij de Voorjaarsnota 2009 als kaderstellend werden aan-
gemerkt. 
 
Inspraak: 
De heer A. Visser spreekt in namens de Stichting Scouting Regio Drenthe (zie bijlage).  
GL betreurt het dat de commissie niet op de hoogte is gesteld van de GS-beslissing op het subsidie-
verzoek. Het CDA sluit zich hierbij aan. Beide fracties adviseren Scouting een bezwaarschrift in te 
dienen. 
 
Samenvattende reactie van de fracties: 
M.u.v. de SP voeren alle fracties het woord.  
De fracties zijn het erover eens dat er in de huidige onzekere financiële situatie aan pijnlijke keuzes 
niet valt te ontkomen. Verder is het lastig naar het meerjarenperspectief te kijken, nu de discussie over 
de Provincie Nieuwe Stijl nog niet is gevoerd.  
Volgens GL hakt de flexibilisering er bij de instellingen behoorlijk in. Een aantal van hen verkeert nu al 
in financieel zwaar weer. Ook de PvdA constateert veel onrust in het veld. In het kader van de kernta-
kendiscussie moet worden bekeken hoe dit kan worden opgepakt, zonder dat instellingen schade 
oplopen.  
GL en PvdA hebben nog onvoldoende kennis van de inhoud van de sociale allianties. Instellingen 
zouden niet betrokken zijn geweest bij de totstandkoming ervan. Ook het CDA spreekt haar zorg uit 
over de sociale allianties en pleit wederom voor zorgvuldigheid in dezen. Nu lijkt er sprake van een 
vrije val i.p.v. een “zachte landing”, zoals met GS was afgesproken. De gemeenten zijn nog niet zover 
en ook dit geeft veel onrust in het veld. De PvdA komt hierop in de begrotingsvergadering terug.  
GL gaat akkoord met de extra middelen voor RTV Drenthe. De CU vindt € 500.000 een fors bedrag en 
vraagt, evenals de VVD, hoe het college aankijkt tegen samenwerking met RTV Noord. Ook de PvdA 
wil dat hier serieus naar gekeken wordt en komt daar op 11 november op terug. De VVD heeft bij de 
behandeling van de VJN al aangegeven de hoogte van het bedrag afhankelijk te stellen van een even-
tuele bijdrage van het rijk.  
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GL is er geen voorstander van dat instellingen het KIN uit het eigen budget moeten betalen en consta-
teert tevens dat de gemeenten nog niet bij het KIN zijn betrokken. De VVD constateert onduidelijkheid 
en weinig enthousiasme in het veld. De regie lijkt te ontbreken. 
GL blijft zich zorgen maken over het CBK en de BKV-gelden. Verder is de fractie het pertinent niet 
eens met de stelling dat in de periode tot 2012 het merendeel van de inzet van de provincie op het 
sociale beleidsterrein wordt afgebouwd. Zij komt hier op 11 november op terug.  
De VVD geeft aan het huidige niveau van de jeugdzorg te willen handhaven.  
De PvdA doet een dringend beroep op het college te bezien of intering op de reserves echt noodzake-
lijk is. Kan dit geld niet deels worden ingezet op het sociale en culturele domein? De fractie is enthou-
siast over het initiatief Olympisch Plan en houdt vast aan de relatie topsport-breedtesport. 
 
Tijdens de beraadslaging worden de o.a. de volgende vragen gesteld: biedt het Olympisch Plan 2028 
kansen voor Sport Drenthe, hoeveel flexibel geld is er nog op het sociale domein, wanneer wordt de 
commissie op de hoogte gesteld van het vervolg op de ver-/nieuwbouw van het Drents Archief, hoe 
staat het met het Nedersaksisch, wat is de stand van zaken t.a.v. motie 16 (relatie provincie en prefe-
rente partners Sociale en Culturele Agenda), wordt de planning van invoering van de subsidiemake-
laar gehaald, wat zijn de consequenties van een lagere bijdrage voor jeugdzorg, is het noodzakelijk 
voor de uitvoering van “Amen” een externe programma-manager aan te trekken en vindt financiële 
ondersteuning van het Gevangenismuseum plaats? 
 
Reactie van het college van GS: 
Gedeputeerde Munniksma deelt de zorg over het CBK en de BKV-gelden niet. De uitkomsten van de 
bijeenkomst met prof. Herweijer over het Nedersaksisch worden gebruikt als input voor een oplegnoti-
tie bij een hernieuwd statenstuk, dat de commissie binnenkort zal bereiken. Over het vervolgonder-
zoek n.a.v. motie 16 wordt de commissie eind 2009 geïnformeerd. De subsidiemakelaar wordt op kor-
te termijn operationeel. Ook de gedeputeerde is voorstander van onderzoek naar mogelijke samen-
werking tussen RTV Drenthe en RTV Noord. Op de vraag van de VVD of en hoe GS dit gaan oppak-
ken, antwoordt gedeputeerde Munniksma dat hij rekent op het gezonde verstand van beide omroe-
pen. Men moet zuinig omgaan met overheidsmiddelen. Hij wijst op de omvang van de ophanden zijn-
de rijksbezuinigingen. Van het inzetten van extra gelden op het sociale en culturele domein t.b.v. een 
“zachte landing” kan in dat licht geen sprake zijn. 
Gedeputeerde Haarsma erkent dat de flexibilisering van de subsidie gevolgen heeft voor de instellin-
gen. Daarnaast speelt dat ook gemeenten moeten bezuinigen. In het kader van de sociale allianties 
kijkt zij naar het provinciaal belang. Zij heeft de positie van Scouting Drenthe ingebracht in haar ge-
sprekken met de gemeenten en neemt die organisatie ook mee in de jeugdzorg. Het is vervolgens aan 
de gemeenten om dit op te pakken. De gedeputeerde ziet zeker ook de negatieve gevolgen van de 
sociale allianties, maar wijst ook op de eigen verantwoordelijkheid van de instellingen. Men moet anti-
ciperen op de toekomst.  Het Olympisch Plan biedt zeker kansen voor Sport Drenthe. De bijdrage van 
het rijk voor de jeugdzorg is nog steeds niet rond. Het gaat nu nog om een tekort van 5 ton. De vraag 
blijft hoe een groei van 10% moet worden opgevangen. Op 2 december a.s. krijgt de commissie hier-
over uitvoerig toelichting. De totstandkoming van het KIN is een lastig traject, maar zit zeker niet in het 
slop. 
Gedeputeerde Klip merkt op dat er geen nieuw- maar verbouw van het Drents Archief zal plaatsvin-
den. Met de plannen hiervoor wordt tempo gemaakt. Er is voor vier jaar een extern programma-
manager voor “Amen” aangesteld, die zich ook gaat bezighouden met de regionale uitvoeringsorgani-
satie. De provincie ondersteunt het Gevangenismuseum niet structureel. Het museum ontvangt alleen 
geld voor projecten. 
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Toezegging: 
Gedeputeerde Haarsma zegt toe de commissie een afschrift te zenden van de brief van GS aan Scou-
ting Regio Drenthe over het subsidieverzoek van de stichting. 
 
De B-status van het statenstuk blijft gehandhaafd. 
 
5b. Tussenrapportage Onderwijskansenplan Drenthe 2008-2011, toegezonden bij brief van 

gedeputeerde staten van 24 september 2009 
Inhoud van de brief: GS informeren de staten over de voortgang van het Onderwijskansenplan. Uit de 
tussenrapportage blijkt dat de provincie met het Onderwijskansenplan een impuls heeft gegeven aan 
kennisuitwisseling tussen diverse betrokkenen en het mogelijk heeft gemaakt om initiatieven ten uit-
voer te brengen.  
 
Samenvattende reactie van de fracties: 
M.u.v. de SP voeren alle fracties het woord.  
De fracties zijn blij met de tussenrapportage. De PvdA is tevreden met de inzet van de provincie en 
hoopt dat het speerpunt doorgaande leerlijnen effect sorteert. De VVD wil niet alleen focussen op 
Zuidoost-Drenthe, maar op de gehele provincie en met name ook op het stedelijk gebied. De fractie 
ziet liever geen stapeling van subsidies. De leergemeenschap moet gezien worden als onderdeel van 
de leefgemeenschap en de rol en verantwoordelijkheid van ouders is essentieel. De VVD vindt het 
niveau van taal en rekenen op pabo’s belangrijker dan kennis van de streektaal.  
 
Tijdens de beraadslaging komen o.a. de volgende vragen aan de orde: waarom zijn in Zuidoost-
Drenthe en de Veenkoloniën de achterstanden, ondanks inzet van extra middelen, nog niet wegge-
werkt, hoe en wanneer wordt de inzet van de streektaal getoetst, waarom is er verschil in inzet tussen 
Zuidoost- en Zuidwest-Drenthe, wanneer zijn er resultaten te verwachten en heeft de provincie 
€ 19.500 beschikbaar gesteld aan Stenden Hogeschool voor het project Streektaal pabo? 
 
Reactie van het college van GS: 
Gedeputeerde Haarsma deelt mee dat het nog te vroeg is voor meetbare resultaten. Zuidoost-Drenthe 
is de sociaal zwakste regio, daar zijn de achterstanden het grootst, dus daar wordt het meest op inge-
zet. Omdat in die regio veel mensen Drents spreken is het belangrijk dat ook leerkrachten die taal 
beheersen. In het algemeen zijn betrokkenen enthousiast over de rol van de provincie.  
 
Toezeggingen: 
- Gedeputeerde Haarsma zegt toe helderheid te verschaffen over de financiering van het project 

Streektaal pabo te Emmen. 
- Gedeputeerde Haarsma zegt toe bij de basisscholen aan te dringen op aanlevering van gege-

vens voor de Onderwijsmonitor. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de tussenrapportage goed is ontvangen. Het 
lijkt hem raadzaam bij de volgende rapportage de resultaten van de Onderwijsmonitor toe te voegen. 
 
6. Mededelingen 
De commissie is uitgenodigd deel te nemen aan de behandeling van de 2e Bestuursrapportage 2009 
in de Statencommissie BFE op 4 november 2009. 
De commissie stemt in met het overzicht van presentaties en werkbezoeken. 
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7. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 15.45 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 2 december 2009. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 2 december 2009, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
 



Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
(bijgewerkt tot en met vergadering van 28 oktober 2009) 

 
 
 
Nr. 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Wijze van af-
doening/stand 
van zaken 
 

 

√ 

1. 04-03-2009 
cie. CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat, zodra de Olympische 
plannen nader zijn uitgewerkt, zij de staten een indicatie 
van de kosten zal verstrekken.  

CW 16-09-2009: 
komt eind 2009 

 

2. 01-07-2009 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe in oktober/november met 
een beleidsvisie te komen over de manier waarop de pro-
vincie inspeelt op de bevolkingsdaling. 

  

3. 16-09-2009 
cie. CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de commissie het ver-
slag ontvangt van de gesprekken die de provincie voert 
met de Stichting Minderjarigen Noord-Nederland. 

CW 28-10-2009: 
z.s.m. 

 

4. 16-09-2009 
cie. CW 

Mevrouw HAARSMA zegt de commissie eind 2009 tijdens 
een presentatie te zullen informeren over de financiering 
en de structuurwijziging binnen de jeugdzorg. 

Is gepland op 
02-12-2009  √ 

5. 28-10-2009 
cie. CW 

Mevrouw HAARSMA  zegt toe de commissie een afschrift 
te zenden van de brief van GS aan Scouting Drenthe over 
het subsidieverzoek. (GroenLinks) 

Verzonden op 
30-10-2009 √ 

6. 28-10-2009 
cie. CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe helderheid te verschaffen 
over de financiering van het project Streektaal pabo te 
Emmen. (VVD) 

  
7. 28-10-2009 

cie. CW 
Mevrouw HAARSMA zegt toe bij de basisscholen aan te 
dringen op aanlevering van gegevens voor de Onderwijs-
monitor. (VVD) 

  
   

Lange termijn 

 

  

1. 21-05-2008 
cie. CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe bij de evaluatie van de 
provinciale monumentenverordening een lijst met be-
zwaarschriften te voegen.  

  

2. 03-12-2008 
cie. CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe dat het verzakelijkingspro-
ces inzake de subsidierelaties eind 2009 door Pricewa-
terhouseCoopers zal worden geëvalueerd. 

CW 28-10-2009: 
cie. wordt begin 
december van 
resultaten op 
hoogte gesteld 

 

3. 03-12-2008 
cie. CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe in 2009 in de gaten te hou-
den of de BOKD en Zorgbelang Drenthe in de sociale alli-
anties betrokken worden. Eind 2009 krijgen provinciale 
staten inzicht in wat de organisaties hebben bereikt en 
gekregen, inclusief de gevolgen voor het flexibele traject. 

  

4. 20-05-2009 
cie. CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe het initiatief van Drents Pla-
teau c.s. over het gezamenlijk ondersteunen van kleine 
organisaties te honoreren en verder uit te werken. 
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Moties 

 

  

  Geen.   
 








